

Circular No (50)

The prohibition of consuming\carrying alcoholic substances OR narcotics and drugs that are subject to medical control on board Saudi Ships

To ALL:

- Officers and seafarers working on board Saudi ships.
- Saudi Shipping Companies
- Whom it may concern.

1. Purpose

Based on the commitment of the Kingdom of Saudi Arabia to implement the provisions of the International Convention of the Standards of Training, Certification and watchkeeping for Seafarers 1978 as amended, particularly the regulation VIII/1 of the Convention and Section A-VIII/1 of the STCW Code, this circular has been issued with the purpose for preventing consuming or carrying of alcohol and narcotics on board Saudi ships.

2. Requirements

First\ it is a **MUST** to ALL Saudi Shipping Company to inform all officers and seafarers working on board its ships flying the Saudi flag, that the laws and regulations of the Kingdom of Saudi Arabia **strictly prohibit** the followings:

- 1- Consuming\carrying any kinds and quantities of any Alcoholic substances onboard all Saudi ships.
- 2- Consuming \carrying any kinds and quantities of Narcotics\Drugs subject to medical control substances onboard all Saudi ships.

Second\ it is a **MUST** by all Saudi shipping companies to carry a narcotics and alcohol test to **ALL** the seafarers and maintain a special records for the results.

تعميم رقم (٥٠)

منع استهلاك أو حمل المواد الكحولية أو المواد المخدرة والعقاقير الخاضعة للرقابة الطبية على متن السفن السعودية

إلى جميع:

- الضباط والبحارة العاملين على متن السفن السعودية
- الشركات البحرية السعودية
- من يهمه الأمر

١. الغرض

في إطار التزام المملكة العربية السعودية بتطبيق أحكام الاتفاقية الدولية لمستويات التدريب وإصدار الشهادات والنوبة للعاملين في البحر لعام ١٩٧٨م وتعديلاتها وخاصة اللائحة 1/VIII من الاتفاقية والقسم 1-A-VIII من مدونة STCW، تم إصدار هذا التعميم بغرض منع استهلاك أو حمل الكحول والمخدرات على متن السفن السعودية .

٢. المتطلبات

أولاً/ يتوجب على كل شركة بحرية سعودية إبلاغ كافة الضباط والبحارة العاملين على متن السفن التابعة لها والتي ترفع العلم السعودي بأن أنظمة وقوانين المملكة العربية السعودية تمنع منعاً باتاً التالي:

- ١- استهلاك أو حمل أي من المواد الكحولية بكافة أنواعها وكمياتها على متن السفن السعودية.
- ٢- استهلاك أو حمل أي من المواد المخدرة أو العقاقير الخاضعة للرقابة الطبية بكافة أنواعها وكمياتها على متن السفن السعودية.

ثانياً/ يتوجب على كل شركة بحرية سعودية إجراء كشف المخدرات والمواد الكحولية على كافة البحارة وتدوين ذلك ضمن سجلات مخصصة بتفاصيل ونتائج الكشوفات.

الرقم
CSP-23-000 التاريخ
May 2023 المرفقات

Penalties and punishments as per the jurisdiction and Kingdom Regulations will be applied to any person who violates these requirements. سيتم تطبيق العقوبات المنصوص عليها باللوائح والأنظمة القانونية المعمول بها في المملكة العربية السعودية على أي شخص يخالف هذه المتطلبات.

وكيل الهيئة للنقل البحري
Deputy for Maritime Transport



عبدالرحمن بن معنوق الثنيان
Abdulrahman Matoon Althonayan

ص/مكتبنا

